
1 
 

PROTOKÓŁ NR X/2020 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, która odbyła się w dniu 27 lipca 2020 r.  
w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Bieruniu  

 
 
 
Obecni: 
 
1. Radni Rady Miejskiej Bierunia – według załączonej listy obecności (zał. nr 1 protokołu).  
 
    Na stan 15 radnych:  obecnych           - 10 
                                          nieobecnych         - 5 
                                          usprawiedliwionych      - 0  
 

2. Burmistrz Miasta Krystian Grzesica, Zastępca Burmistrza Sebastian Macioł, Sekretarz Miasta 
Jolanta Sałęga, Skarbnik Miasta Dorota Przybyła, Radca Prawny Katarzyna Morawska-Paterek, 
pracownicy Urzędu Miejskiego, projektant planu. 

 
 
Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

− w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego 
w rejonie ulicy Ofiar Oświęcimskich w Bieruniu,  

− w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
4. Zakończenie obrad X sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 
 
 
 
Ad 1 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Nyga działając na podstawie ustawy 
o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r., art. 20 ust. 1 otworzył obrady X sesji Rady Miejskiej 
w Bieruniu. Na podstawie § 8 ust. 1 Regulaminu obrad rady listy stwierdził, że liczba obecnych 
na sali radnych, tj. 10 pozwala na prawomocne obradowanie i podejmowanie uchwał. Następnie 
przywitał wszystkich przybyłych na obecną sesję rady. 
 
 
Ad 2 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są wnioski do porządku obrad.  
 
Burmistrz Miasta z uwagi na to, że punktem pierwszym merytorycznym jest rozpatrzenie projektu 
uchwały dotyczącej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w 
rejonie ulicy Ofiar Oświęcimskich w Bieruniu, a projektant planu jest w drodze, aby nie wstrzymywać 
biegu sesji zaproponował by tą uchwałę procedować jako drugą, a rozpocząć od uchwały w sprawie 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Przewodniczący Rady poddał kolejno pod głosowanie poprzez podniesienie ręki: 
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➢ wniosek Burmistrza Miasta dotyczący zmiany kolejności omawiania uchwał 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty nieobecny 
3. Czapiewski Dariusz nieobecny 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia nieobecna 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław nieobecny 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara nieobecna 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 

 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

➢ zmieniony porządek posiedzenia 
 

➢  Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty nieobecny 
3. Czapiewski Dariusz nieobecny 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia nieobecna 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław nieobecny 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara nieobecna 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 

 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Zmieniony porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Ad 3  
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w temacie uchwał: 
 

a) w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem jej podjęcia przedstawił Zastępca Burmistrza. 
 
W czasie dyskusji, w której głos zabrali radni  Edward Andrejczuk, Krystyna Wróbel, Marcin Nyga 
poruszono sprawy dotyczące m. in.: systemu stworzonego przez ustawy, który nie przystaje do 
rzeczywistości; podejmowanych działań uszczelniających system; proponowanej stawki opłaty 
w odniesieniu do ościennych gmin; przygotowania przez BPIK Sp. z o.o. oferty komercyjnego odbioru 
sprzed posesji odpadów zielonych (trawa, gałęzie, liście); wymagań, aby stawka opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi była w takiej wysokości żeby z zebranych opłat można było 
w pełni sfinansować system (opłacić firmę, która daną gminę obsługuje); dążenia do osiągnięcia jak 
najkorzystniejszej ceny; podjęcia działań zaradczych w celu zbilansowania systemu; zmierzania do 
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tego, aby 50% obecnie wytwarzanego odpadu zielonego było zagospodarowane na posesjach; 
podnoszenia świadomości u młodzieży, aby zwracała uwagę i pilnowała jak segregować odpady.   
 
Radna Krystyna Wróbel zaproponowała przyjęcie wniosku do Burmistrza Miasta, aby zobowiązać 
BPIK Sp. z o.o. do przygotowania oferty komercyjnego odbioru sprzed posesji odpadów zielonych 
(trawa, gałęzie, liście).    
 
Radny Edward Andrejczuk zwrócił uwagę, że przynajmniej na tym etapie należy ten wniosek odrzucić 
z uwagi na fakt, że pewne rzeczy zostały już uporządkowane, a pewne wymagają uporządkowania jak 
chociażby sprawy organizacyjne w samym BPIK Sp. z o.o., aby dostosować to przedsiębiorstwo do 
obecnych wymogów.  
 
Radny Stanisław Jurecki stwierdził, że wniosek jest racjonalny. 
 
Radny Piotr Świerkosz wyraził opinię, że wniosek jest jak najbardziej zasadny. Przedsiębiorstwo musi 
wykonać wiele prac w związku ze zmianą w regulaminie i musi też normalnie funkcjonować. Jedną ze 
składowych jest przygotowywanie ofert i swojej oferty komercyjnej, która wpływa na jego 
funkcjonowanie finansowe. 
 
Radny S. Jurecki zaproponował, aby w przypadku podjęcia decyzji o komercyjnym odbiorze przez 
BPIK Sp. z o.o. odpadów zielonych sprzed posesji zamieścić w Rodni informację w tym zakresie.      
 
Przewodniczący Rady zaproponował przystąpienie do głosowanie przez system eSesja.  
 
Radny Piotr Świerkosz zgłosił wniosek formalny, aby głosować poprzez podniesienie ręki z uwagi na 
problemy techniczne. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Świerkosza, aby dalsze 
głosowania w trakcie sesji przeprowadzać ręcznie.  
  

➢  Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty nieobecny 
3. Czapiewski Dariusz nieobecny 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia nieobecna 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław nieobecny 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara nieobecna 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady kolejno poddał pod głosowanie: 
 

➢ wniosek radnej Krystyny Wróbel do Burmistrza Miasta, aby zobowiązać BPIK Sp. z o.o. do 
przygotowania oferty komercyjnego odbioru sprzed posesji odpadów zielonych (trawa, 
gałęzie, liście).     
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➢  Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward PRZECIW 
2. Bobla Walenty nieobecny 
3. Czapiewski Dariusz nieobecny 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia nieobecna 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław nieobecny 
10. Nyga Marcin WSTRZ 
11. Panek-Bryła Barbara nieobecna 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 

 

za – 8 głosów  przeciw – 1 głos  wstrzym. – 1 głos 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 
 

➢ uchwałę w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
 

➢  Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty nieobecny 
3. Czapiewski Dariusz nieobecny 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia nieobecna 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław nieobecny 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara nieobecna 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Uchwała X/1/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
 

b) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego 
w rejonie ulicy Ofiar Oświęcimskich w Bieruniu 

 
Zastępca Burmistrza poinformował, że podjęcie ww. uchwały jest nierozerwalnie związane 
z realizowanym przez gminę projektem tzw. centrum przesiadkowego etap I w części Bierunia 
Nowego. Oczekuje się na wydanie pozwolenia na budowę przez Starostwo Powiatowe w Bieruniu, 
a załącznikiem niezbędnym tego pozwolenia jest plan obejmujący obszar, na którym posadowiony 
jest budynek dworca i teren przyległy zyska przeznaczenie. W poprzednio uchwalonym planie obszar 
ten był bez wskazania przeznaczenia z tego względu, że był terenem kolejowym zamkniętym 
i wówczas obowiązujące przepisy prawne nie pozwalały na wskazanie przeznaczenia dla takiego 
terenu. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił projektant planu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy przedstawiony plan zmienia lub ogranicza wcześniejsze 
zamierzenia związane z zagospodarowaniem budynku byłego dworca. 
 
Zastępca Burmistrza poinformował, że nie ogranicza planów co do przyszłości tego budynku.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w rejonie ulicy Ofiar Oświęcimskich 
w Bieruniu.     
 

➢  Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty nieobecny 
3. Czapiewski Dariusz nieobecny 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia nieobecna 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław nieobecny 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara nieobecna 
12. Pyda Tomasz ZA 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Uchwała X/2/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad 4 
 
Przewodniczący Rady zamknął obrady X sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 
 
 
 
Integralną część protokołu stanowi nośnik informacji z nagraniem sesji opublikowanym w Biuletynie 
Informacji Publicznej. 
 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
Janina Berger 
 

 


